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Město Lanžhot

Náměstí 177/2, 691 51 Lanžhot
tel.č.: 519 336 107 | e-mail: urad@lanzhot.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 3. Zastupitelstva města Lanžhot

konané dne 21. 3. 2023 v zasedací místnost MěÚ Lanžhot, I. patro, Náměstí 177/2, Lanžhot od 19:00 hod.

Doba jednání: 19.05 - 21.15 hod.
Přítomno: 21
Omluveni:
Neomluveni:
Předsedající: Mgr. Ladislav Straka
Zapisovatel*: Anna Moučková
Ověřovatelé zápisu: Ing. Lucie Bartošová, Ing. Aleš Uher

*Předsedající v souladu s jednacím řádem obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Zahájení

Zasedání Zastupitelstva města Lanžhot svolal starosta města Lanžhot.

3.  zasedání  Zastupitelstva  města  Lanžhot  (dále  též  jako  „zastupitelstvo“)  bylo  zahájeno  v  19.05  hodin
starostou města Mgr. Ladislavem Strakou (dále i jako „předsedající“).  

Přítomné občany předsedající  informoval,  že  zasedání  zastupitelstva města je  přenášeno v  reálném čase
do kabelové televize za účelem informování o činnosti města ve smyslu zákona o obcích. 

Předsedající schůze  konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno, informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích
byla na úřední desce Městského úřadu Lanžhot zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to
od 14. 3. 2023 do dnešního dne (příloha č. 1) Současně byla zveřejněna na „elektronické úřední desce“ a
na infokanále místní kabelové televize.

Předsedající schůze dále z prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 2) konstatoval, že je
přítomno 20 členů zastupitelstva (z celkového počtu 21 všech členů zastupitelstva), takže zastupitelstvo je
usnášeníschopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích).

Pan Josef Říha se opozdí.

2. Schválení programu

Rada města Lanžhot navrhuje tento program jednání:

 1. Zahájení

 2. Schválení programu

 3. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele

 4. Zpráva o činnosti
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 5. Zpráva kontrolního výboru

 6. Plnění rozpočtu města k 31. 12. 2022 a k 28. 2. 2023

 7. Rozpočtové opatření č. 2/2023

 8. Odměňování členů zastupitelstva

 9. Návrh na svěření k hospodaření majetku dle inventárních soupisů k 31. 12. 2022 dodatek č. 4 Zřizovací
listiny příspěvkové organizace MŠ

 10. Návrh na svěření k hospodaření majetku dle inventárních soupisů k 31. 12. 2022 dodatek č. 4 Zřizovací
listiny příspěvkové organizace MZŠ

 11. Nakládání s majetkem

 12. Ochrana přírody v oblasti Soutoku

 13. Diskuse

 14. Závěr

Na dotaz, zda má někdo další návrh do programu se nikdo nepřihlásil, proto dal předsedající hlasovat.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Lanžhot schvaluje navržený program jednání

Výsledek hlasování:
Pro: 20 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/1 bylo schváleno.

3. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele

Zápis z minulého zasedání byl řádně ověřen ověřovateli panem Jiřím Bartošem a Mgr. Markem Uhlířem, nebyly
k němu podány námitky a proto se pokládá za schválený. Je uložen k nahlédnutí v úřadovně MěÚ.

Za ověřovatele dnešního zápisu jsou navrhování Ing. Lucie Bartošová a Ing. Aleš Uher.

Na funkci zapisovatelky je navržena paní Anna Moučková.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  města  Lanžhot  určuje  ověřovateli  zápisu  Ing.  Lucii  Bartošovou  a  Ing.  Aleše  Uhra  a
zapisovatelku paní Annu Moučkovou.

Výsledek hlasování:
Pro: 18 / Proti: 0 / Zdrželo se: 2 (Bartošová L., Uher A.)

Usnesení č. Z/3./23/2 bylo schváleno.

4. Zpráva o činnosti

Zprávu o činnosti přednesl starosta města.

Jednání ohledně ochrany Soutoku - bude samostatný bod jednání

Bezpečnost silničního provozu:

- instalace nových radarů, nově ulice Břeclavská
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- zápis SPZ a překročení povolené max. rychlosti

Monitoring stavu funkčnosti kanalizace:

- ve spolupráci s VaK Břeclav, firma AquaProcon

-  od  poloviny  minulého  roku  proběhlo  rozsáhlé  monitorování  stavu  a  funkčnosti  kanalizace  v  rozsahu
celého města Lanžhot.

- nyní už máme na stole podrobné výsledky i s návrhem potřebných opatření ke zlepšení stavu. Následuje
seznámení a rozbor. To bude sloužit jako podklad pro investice a opravy kanalizační sítě.

Místní energetická koncepce:

- během zimy probíhaly i práce na přípravě projektu MEK, na základě kterého bude možné následně realizovat
různá opatření na úsporu energií:     

veřejných budov, veřejného osvětlení, návrhu využití obnovitelných zdrojů energií a  jako podklad pro získání
dotací

19.15 h. dostavil se p. Josef Říha

Výměna starých svítidel za úsporná LED na ulici Kostická:

-  počátkem roku se podařilo vyměnit staré výbojkové osvětlení za nová úsporná LED tam, kde na rozdíl
od velké části Lanžhota to ještě neproběhlo.

- samozřejmě, že naším cílem bude postupná výměna všech zbývajících svítidel starého typu

- ulice T. G. Masaryka, Fr. Palackého atd.

Připravuje se:

Přístavba MZŠ:

- práce na přípravě projektové dokumentace

- jeden hlavní projektant, na dílčích úkolech pracuje hned několik inženýrských skupin odborníků, například
technické sítě, elektro, gastro zařízení, vzduchotechnika apod.

-  normy jsou čím dál  přísnější  a  nároky na vše  vyšší,  z  toho důvodu bude letošní  rok  zaměřen hlavně
na důkladnou přípravu a získání stavebního povolení.

Rekonstrukce Náměstí:

- součinnost s biskupstvím – odvodnění kostela

- dokončení PD turistického centra

- návrh složení výsadby zeleně

- řešení technických sítí + vyjádření správců

- spolupráce s architekty na výsledném vzhledu dle odsouhlaseného návrhu

- souhlas s eg.d na kabelizaci NN

- získání stavebního povolení

Projekty revitalizace vodních ekosystémů:

- zprůtočnění rybníka Kout (za čističkou odpadních vod, vznik lesoparku s tůněmi)
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- příprava prostoru - spolupráce se Skanska

- rybníky Jasenová

- proběhla soutěž na zhotovitele

- zahájení na podzim.

Nové chodníky:

- na ulici Luční – příprava PD, jednání s vlastníky pozemků

- na ulici Kostická (za „Pérákem“) – vyjádření správců sítí

- na ulici Břeclavská, od křižovatky Na Peci až po Řeznictví Hakalík

- součástí je i stavební úprava celé křižovatky u staré školy

- před započetím proběhlo i jednání s občany, kterých se stavba týká, aby měli možnost se na vše připravit

- začátek za několik dnů.

Připravuje se:

- státní pozemkový úřad připravuje závěrečné projednání KoPÚ

- pokud nenastanou významnější komplikace, v letošním roce by nový stav mohl vejít v platnost

- další možnosti budoucího rozvoje města

-  probíhají  projekční  práce na přípravě zástavbové studie v lokalitě Pod Ploty,  bude sloužit  jako územní
podklad.

Pozvánky:

Březen ROZHÝBEJME LANŽHOT

24.3.    koncert Terezy Zonygové

2.4.      Ukliďme Česko, ukliďme Lanžhot

 1.4.     Jarmarktour - z garáže do garáže

 9.4.     Velikonoční zábava

16.4.    divadlo Nejenxmíchu s cimbálovým doprovodem „Múdra stařečka Pagáča“

28.4.    Koncert „90“ Jožulky Uhra

30.4.    Běh městem

14.5.    Den matek

14.5.    Muzeum a tradice s Petrou Burianovou

27.5.    Oslavy 140 let založení SDH Lanžhot.

5. Zpráva kontrolního výboru

Zprávu přednesl předseda Kontrolního výboru Bc. Dušan Vilda.
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V měsíci lednu proběhla řádná inventura majetku města Lanžhot v souladu se zákonem 128/2000 Sb. Zákon
o obcích.

Inventuru provedli členové kontrolního výboru spolu s osobami odpovědnými za svěřený majetek. Provedli
fyzickou kontrolu na jednotlivých místech a byly učiněny  písemné  záznamy o provedených inventurách.
Kontrolovaný majetek je rozdělen do 18 skupin a celková hodnota kontrolovaného majetku je cca 435 milionů
korun.

Při  inventuře  majetku města  bylo  shledáno,  že  městský  majetek  je  pod řádnou správou a  kontrolou,  je
spravován s péčí řádného hospodáře.

Jednou  z  kontrolovaných  položek  jsou  pohledávky  města  Lanžhot  za  neuhrazené  odpady,  pokuty  apod.
v celkové hodnotě 311 173,-Kč,

Kontrolní výbor navrhuje v souladu s § 119, odstavec 3  zákona 128/2000 Sb., aby všichni relevantní dlužníci
byli vyzváni k úhradě pohledávek.

Kontrolní výbor navrhuje, aby byly jednotlivé položky majetku města (vyjma budov, kanalizační a kabelové sítě)
označeny čárovými kódy, aby tím byly jednotlivé položky majetku města snáze identifikovatelné a kontrola
probíhala v souladu s digitalizačními trendy.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Lanžhot bere na vědomí zprávu kontrolního výboru

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/3 bylo schváleno.

6. Plnění rozpočtu města k 31. 12. 2022 a k 28. 2. 2023

Plnění rozpočtu města k 31. 12. 2022 i k 28. 2. 2023 je uvedeno v tabulkových přílohách.

Tabulku okomentoval předseda Finančního výboru Ing. Aleš Uher.

Plnění rozpočtů bylo projednáno na Radě města Lanžhot i v kontrolním výboru. Další zhodnocení plnění bude
v červnu.

Diskuze:
starosta po dokončené digitalizaci je jednodušší pracovat s novým uspořádáním pozemků, což

urychluje  stavební  řízení.  Ve  zprávě  o  činnosti  byly  zmíněné  akce,  na  kterých
se  pracuje,  čekají  nás  investice  v  řádu desítek  milionů korun -  přístavba MZŠ,
zprůtočnění Kouta a rekonstrukce Náměstí.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  města  Lanžhot  bere  na  vědomí  plnění  rozpočtu  města  Lanžhot  k  31.  12.  2022  a
k 28. 2. 2023.

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/4 bylo schváleno.

Přílohy:
Rozpočet 2022 plnění k 31.12.2022, Rozpočet plnění k 28.2.2023.pdf

7. Rozpočtové opatření č. 2/2023

Návrh rozpočtového opatření je uveden v tabulkové příloze. Tabulku okomentoval předseda Finančního výboru
Ing. Aleš Uher.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Lanžhot schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2023

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/5 bylo schváleno.

Přílohy:
Rozpočtové OPATŘENÍ 2 2023.pdf

8. Odměňování členů zastupitelstva

Tento bod okomentovala paní místostarostka Mgr. Petra Říhová. Vysvětlila důvody, které vedly k úpravě
stávajícího systému odměňování.

Na  prosincovém  zastupitelstvu  města  Lanžhot  byl  schválen  návrh  odměn  neuvolněným  členům
zastupitelstva  města  Lanžhot  a  odměn  fyzickým osobám,  které  nejsou  členy  zastupitelstva  města.  Nyní
předkládáme zastupitelstvu města návrh pro souhrnnou odměnu – při souběhu více funkcí.

Dle § 74 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v případě souběhu výkonu více funkcí se stanovuje odměna jako
souhrn odměn max. za 3 různé funkce. Do souhrnu odměn lze zahrnout odměny za tyto funkce (v libovolné
kombinaci):

•          člen rady města,

•          předseda výboru zastupitelstva města či komise rady města,

•          člen výboru zastupitelstva města či komise rady města.

Rada  města  Lanžhot  doporučuje  Zastupitelstvu  města  Lanžhot  schválit  poskytnutí  souhrnné  odměny
neuvolněným členům zastupitelstva města Lanžhot. Do souhrnné odměny jsou zahrnuty vždy maximálně 3
odměny za funkce s  nejvyšší  odměnou schválenou zastupitelstvem města.  Do souhrnu se zahrnují  pouze
odměny za výkon funkce člena rady města, předsedy výboru zastupitelstva města či komise rady města, člena
výboru zastupitelstva města či komise rady města. Do souhrnu se nezahrnují odměny za člena zastupitelstva
bez dalších funkcí, starosty a místostarosty města.

Nejedná se o rozšíření odměn, ale o omezení odměn za výkon nejvýše 3 funkcí.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  města  Lanžhot  schvaluje  poskytnutí  souhrnné  odměny  neuvolněným  členům
zastupitelstva města Lanžhot. Do souhrnné odměny jsou zahrnuty vždy maximálně 3 odměny za funkce
s nejvyšší odměnou schválenou zastupitelstvem města. Do souhrnu se zahrnují pouze odměny za výkon
funkce člena rady města,  předsedy výboru zastupitelstva města či  komise rady města,  člena výboru
zastupitelstva města či komise rady města. Do souhrnu se nezahrnují odměny za člena zastupitelstva bez
dalších funkcí, starosty a místostarosty města.

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/6 bylo schváleno.

9. Návrh na svěření k hospodaření majetku dle inventárních soupisů k 31. 12. 2022 dodatek č. 4 
Zřizovací listiny příspěvkové organizace MŠ

Předkládá  Mgr.  Petra  Říhová.  Město  Lanžhot  svěřuje  k  hospodaření  majetek  dle  inventárních  soupisů
příspěvkové organizace k 31. 12. 2022. Jedná se o aktualizovaný majetek za rok 2022, který organizace užívá.
Příspěvková organizace každoročně předkládá zřizovateli  inventurní  soupisy  o  přehledu pohybu majetku.
V případě změny majetku organizace je nutné předložit ke zřizovací listině inventarizační záznam o provedení
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řádné inventarizace movitého majetku.
Příloha č. 1 je aktualizována na základě provedené inventury movitého majetku. V tomto dokumentu je majetek
sumarizován dle jednotlivých účtů.
Aktualizace majetku svěřeného příspěvkové organizaci k hospodaření se provádí formou dodatků ke zřizovacím
listinám.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  města  Lanžhot  schvaluje  dodatek  č.  4  Zřizovací  listiny  Mateřské  školy  Lanžhot,
příspěvková organizace, Komenského 202/2, 691 51 Lanžhot, kterým se svěřuje majetek k hospodaření dle
inventárních soupisů příspěvkové organizace k 31. 12. 2022.

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/7 bylo schváleno.

Přílohy:
Dodatek č. 4 ke zřizovací listině MŠ.pdf

10. Návrh na svěření k hospodaření majetku dle inventárních soupisů k 31. 12. 2022 dodatek č.
4 Zřizovací listiny příspěvkové organizace MZŠ

Předkládá  Mgr.  Petra  Říhová.  Město  Lanžhot  svěřuje  k  hospodaření  majetek  dle  inventárních  soupisů
příspěvkové organizace k 31. 12. 2022. Jedná se o aktualizovaný majetek za rok 2022, který organizace užívá.
Příspěvková organizace každoročně předkládá zřizovateli  inventurní  soupisy  o  přehledu pohybu majetku.
V případě změny majetku organizace je nutné předložit ke zřizovací listině inventarizační záznam o provedení
řádné  inventarizace  movitého  majetku.  Příloha  č.  1  je  aktualizována  na  základě  provedené
inventury  movitého  majetku.  V  tomto  dokumentu  je  majetek  sumarizován  dle  jednotlivých  účtů.
Aktualizace majetku svěřeného příspěvkové organizaci k hospodaření se provádí formou dodatků ke zřizovacím
listinám.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Lanžhot schvaluje dodatek č. 4 Zřizovací listiny Masarykovy základní školy Lanžhot,
příspěvková organizace, Masarykova 730/22, 691 51 Lanžhot, kterým se svěřuje majetek k hospodaření dle
inventárních soupisů příspěvkové organizace k 31. 12. 2022.

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/8 bylo schváleno.

Přílohy:
Dodatek č. 4 ke zřizovací listině MZŠ.pdf

11. Nakládání s majetkem
blok 11-1

Zásady pro nakládání s nemovitým majetkem města Lanžhot

Předkládá Mgr. Petra Říhová. Tyto Zásady upravují postup města Lanžhot v majetkoprávních záležitostech,
zejména ve věcech přípravy podkladů pro jednání a rozhodování v orgánech města a při realizaci nabývání
nemovitého majetku do vlastnictví města Lanžhot a při jeho majetkových převodech.

Informace k prodeji pozemků po obnově katastrálního operátu

V souvislosti s obnovou katastrálního operátu (tzv. digitalizace) eviduje město několik žádostí občanů Lanžhota
o odkup pozemků (nebo částí pozemků), které v dobré víře užívali několik let a považovali je za vlastní. Jedná
se o části zahrad, zahrádek, dvorů, apod.
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O prodeji bude zastupitelstvo města v jednotlivých a konkrétních případech rozhodovat na příštích zasedání
zastupitelstva.

V současné době rada předkládá zastupitelstvu tuto informaci s tím, že zájemcům o odkup bude navržena cena:

druh pozemku stavební plocha*                           550 Kč/m2   1.
druh pozemku ostatní plocha**                              75 Kč/m2,   2.

a to s platností do 31. 12. 2023. Jako podklad pro určení ceny pro rok 2022 sloužilo stanovení cen soudním
znalcem. Po tomto zasedání  zastupitelstva budou o cenách informováni  všichni  žadatelé,  kteří  již  žádost
o odkup pozemku podali. A informace bude také zveřejněna ostatním občanům v informačních kanálech města.

*  stavební  plocha  =  pozemky  zastavěné  nebo  tvořící  se  stavbou  jednotný  funkční  celek;  dále  pozemky
zasíťované nebo jejich části vhodné pro stavbu

** ostatní plocha = veřejně přístupné pozemky a veřejná zeleň

Diskuze:
Ing. Dušan Petrla týká se to i opačných případů? Kdy město užívá cizí pozemek?
starosta ano, i takové případy budou. Obec bude nakupovat i prodávat.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  města  Lanžhot  schvaluje  Zásady  pro  nakládání  s  nemovitým  majetkem  města
Lanžhot.

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/9a bylo schváleno.

Přílohy:
Zásady pro nakládání s nemovitým majetkem města La

blok 11-2

Koupě pozemků parc. č. PK 1074/1 a PK 2921/1

Vlastník  pozemků  parc.  č.  PK  1074/1  o  výměře  2866  m2  a  PK  2921/1  o  výměře  2895  m2  nabídl  tyto
pozemky městu k odkoupení. Byl seznámen se současnou výkupní cenou 30 Kč/m2 a souhlasí s ní. Celková
kupní  cena činí 172.830 Kč.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Lanžhot schvaluje  

a) koupi pozemků parc. č. PK 1074/1 a PK 2921/1 zapsaných ve zjednodušené evidenci původ Pozemkový
katastr v katastru nemovitostí u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Břeclav
na LV č.  1333 pro obec a k.  ú.  Lanžhot od vlastníka pana *** za zastupitelstvem města schválenou
cenu v celkové výši 172.830,- Kč;

b)  ukládá  starostovi  města  Lanžhot  vypracovat  návrh  smlouvy  podle  bodu  a)  tohoto  usnesení,
tuto smlouvu jménem města uzavřít a podat příslušnému katastrálnímu úřadu návrh na vklad vlastnického
práva podle této smlouvy do katastru nemovitostí.

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/9b bylo schváleno.

Přílohy:
Snímek z mapy PK 1074.1, Snímek z mapy PK 2921.1

blok 11-3
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Koupě pozemku Pod Ploty

Koupě ideálního podílu 5/12 pozemku parc. č. 1268/182, druh pozemku orná půda, celková výměra pozemku
3241 m2  v lokalitě Pod Ploty. Vlastník souhlasí s prodejem za cenu 200 Kč/m2 a poskytnutím předkupního práva
na koupi stavebního pozemku v dané lokalitě. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Lanžhot schvaluje  

a) koupi id. 5/12 pozemku parc. č. 1268/182 zapsaného v katastru nemovitostí u Katastrálního úřadu pro
Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Břeclav na LV č. 1900 pro obec a k. ú. Lanžhot od vlastníka paní
***, za zastupitelstvem města schválenou cenu v celkové výši 270.084 Kč;

b) uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní s budoucí kupující paní *** na koupi jedné stavební parcely
v lokalitě "Pod Ploty".

c)  ukládá  starostovi  města  Lanžhot  vypracovat  návrh  smluv  podle  bodů  a)  a  b)  tohoto  usnesení,
tyto  smlouvy  jménem města  uzavřít  a  dále  podat  příslušnému katastrálnímu  úřadu  návrh  na  vklad
vlastnického práva podle smlouvy a) do katastru nemovitostí.

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/9c bylo schváleno.

Přílohy:
Katastrální mapa

blok 11-4

Koupě pozemku Pod Ploty

Koupě ideálního podílu 5/12 pozemku parc. č. 1268/182, druh pozemku orná půda, celková výměra pozemku
3241 m2  v lokalitě Pod Ploty. Vlastník souhlasí s prodejem za cenu 200 Kč/m2 a poskytnutím předkupního práva
na koupi stavebního pozemku v dané lokalitě.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Lanžhot schvaluje  

a) koupi id. 5/12 pozemku parc. č. 1268/182 zapsaného v katastru nemovitostí u Katastrálního úřadu pro
Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Břeclav na LV č. 1900 pro obec a k. ú. Lanžhot od vlastníka pana
*** za zastupitelstvem města schválenou cenu v celkové výši 270.084 Kč;

b) uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní s budoucím kupujícím panem *** na koupi jedné stavební
parcely v lokalitě "Pod Ploty".

c)  ukládá  starostovi  města  Lanžhot  vypracovat  návrh  smluv  podle  bodů  a)  a  b)  tohoto  usnesení,
tyto  smlouvy  jménem města  uzavřít  a  dále  podat  příslušnému katastrálnímu  úřadu  návrh  na  vklad
vlastnického práva podle smlouvy a) do katastru nemovitostí.

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/9d bylo schváleno.

Přílohy:
Katastrální mapa

blok 11-5

Koupě pozemku parc. č. PK 2076/1 
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Vlastník  pozemku  parc.  č.  PK  2076/1  o  výměře  13.891  m²   nabídl  tento  pozemek  městu   k  prodeji.
Vlastník souhlasí s výkupní cenou 30 Kč/m2  a s poskytnutím předkupního práva na pozemky p.č. 5754 a 5761,
které budou po dokončení komplexních pozemkových úprav vedeny na LV 10001 pro město Lanžhot.

Pozemek PK 2076/1 se nachází v těsné blízkosti lokality Na Šlajsi a jedná se o ornou půdu.

Požadované pozemky 5754 a 5761 jsou zarostlé náletovými dřevinami a v budoucnu pro město nepotřebné.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Lanžhot schvaluje  

a)  koupi pozemku parc.  č.  PK 2076/1 zapsaného ve zjednodušené evidenci původ Pozemkový katastr
v  katastru  nemovitostí  u  Katastrálního  úřadu  pro  Jihomoravský  kraj,  katastrální  pracoviště  Břeclav
na LV č. 739 pro obec a k. ú. Lanžhot od vlastníka pana ***, za zastupitelstvem města schválenou cenu
v celkové výši 416.730 Kč;

b)  uzavření  smlouvy  o  smlouvě  budoucí  kupní  s  budoucím  kupujícím  panem  panem  ***  na  koupi
pozemků  parc.  č.  5754  a  5761,  které  budou  po  dokončení  komplexních  pozemkových
úprav zapsány v katastru nemovitostí u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště
Břeclav na LV č. 10001 pro obec a k. ú. Lanžhot.

c)  ukládá  starostovi  města  Lanžhot  vypracovat  návrh  smluv  podle  bodů  a)  a  b)  tohoto  usnesení,
tyto  smlouvy  jménem města  uzavřít  a  dále  podat  příslušnému katastrálnímu  úřadu  návrh  na  vklad
vlastnického práva podle smlouvy a) do katastru nemovitostí.

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/9e bylo schváleno.

Přílohy:
Pozemek PK 2076/1_výpis z LV, Pozemek KN 5761_zákres, Pozemek PK 2076/1_zákres do PK mapy,
Pozemek KN 5754_zákres

blok 11-6

Příprava převodu pozemku parc. č. 3133/13 

Správa železnic nabídla městu Lanžhot bezúplatný převod pro ni nepotřebného majetku -  pozemku parc.
č. 3133/13. Pozemek se nachází na ulici Nádražní, je to místní komunikace - asfaltová cesta na ulici Nádražní.
Jedná se o majetek státu a před převodem je nutné provést některé nutné úkony.  Jedná se o schválení
"Prohlášení,  že  nabyvatel  přebírá  spolu  s  nabývaným  majetkem  i  případné  ekologické  závazky
s tímto majetkem spojené" a "Souhlas se základními podmínkami převodu". Tyto dokumenty jsou zastupitelstvu
předkládány ke schválení.

Po  doložení  všech  potřebných  podkladů  k  převodu  rozhodne  zastupitelstvo  o  nabytí  majetku
do  vlastnictví  města  Lanžhot  a  uzavření  smlouvy  o  převodu  majetku.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Lanžhot souhlasí  

a)  s  převodem  pozemku  parc.  č.  3133/13  ostatní  plocha,  ostatní  komunikace,  o  výměře  565  m2,
zapsaným na LV č. 2068 v Katastru nemovitostí Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální
pracoviště Břeclav pro k. ú. Lanžhot,  vlastnické právo Česká republika, právo hospodařit s majetkem státu
Správa železnic,  státní organizace, Dlážděná 1003/7, Nové Město, 11000 Praha 1, do majetku města
Lanžhot;

b)  schvaluje  Prohlášení,  že  přebírá  spolu  s  nabývaným  majetkem  i  případné  ekologické  závazky
s tímto majetkem spojené, bere na sebe povinnost plynoucí z jejich odstraňování a nebude od převodce
požadovat jejich náhradu;
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c)  souhlasí  se základními podmínkami převodu (tzv.  "technickými podmínkami" uvedenými v části  A.
dopisu Správy železnic, státní organizace č. j. 3901/2023-SZ-GŘ-O31 ze dne 8. 2. 2023.

 

  

Výsledek hlasování:
Pro: 20 / Proti: 0 / Zdrželo se: 1 (Ciprys P.)

Usnesení č. Z/3./23/9f bylo schváleno.

Přílohy:
Dopis Správy želenic.pdf, Souhlas se základními podmínkami převodu, Prohlášení.pdf, snímek z mapy

12. Ochrana přírody v oblasti Soutoku

Motto: „Otázkou není spor o to, jestli chránit přírodu, ale o to, jak nejlépe toho dosáhnout!“

V pondělí 6. 3. 2023 proběhlo ve Valticích z iniciativy Ministerstva životního prostředí ČR jednání ohledně
vyhlašování ochrany území v lokalitě „Soutok“.

Setkání bezprostředně předcházela výzva města Břeclav ministerstvu životního prostředí, aby bez zbytečného
odkladu zahájilo jednání o zřízení Chráněné krajinné oblasti Soutok a dostálo tak mezinárodním závazkům,
kterou podpořili 19 hlasy na středečním zasedání břeclavští zastupitelé.

Krom zástupců z ministerstva se jednání zúčastnili zástupci Jihomoravského kraje, Agentury ochrany přírody a
krajiny, města Břeclav a města Lanžhot.

Současná vláda se v programovém prohlášení zavázala, že Soutok bude národním parkem. Z tohoto důvodu
byli na jednání pozváni zástupci pouze těchto dvou měst, v jejichž katastrech by se národní park nacházel.

Česká republika se vstupem do Evropské unie zavázala k zajištění ochrany evropsky významných lokalit (EVL)
v rámci soustavy Natura 2000. Nezbytností je tedy povýšení území v oblasti soutoku Moravy a Dyje na vyšší
stupeň ochrany dle mezinárodního závazku.

Je nutno zdůraznit, že na tomto jednání nebylo o ničem zásadním rozhodnuto. Z jednání pouze vyplynula
nutnost poskytnout území celoplošnou ochranu. Podle současně platné legislativy je pro dané území vhodnější
forma ochrany chráněná krajinná oblast (je přípustné hospodářské využívání území, tj. včetně hospodaření
např.  LČR),  nežli  národní  park,  kde  využití  území  musí  být  maximálně  podřízeno  zachování  a  zlepšení
přírodních poměrů.

Pan náměstek Petr Hladík přislíbil jednání u "kulatého stolu" se zástupci všech zhruba 14 obcí, kterých by
se možná varianta velkoplošné ochrany území dotýkala, včetně zástupců Lesů ČR v horizontu tří měsíců.

Do té doby všechny zúčastněné strany přislíbili aktivně řešit:

otázky ohledně správy území včetně zonace,
projednávání s místními občany a spolky a reflexe jejich požadavků,
návrh města Břeclav ke změně hranic chráněného území dané NATUROU 2000 tak, aby byl dotčeným
obcím umožněn rozvoj do budoucna,
možnosti sestavení správní rady území ze zástupců obcí.

Město Lanžhot již delší dobu apeluje na všechny zástupce zúčastněných subjektů, aby k jednání o velkoplošné
ochraně  na  Soutoku  přistupovali  se  vší  vážností,  informovali  o  nich  úplně  a  pravdivě  a  zejména  ctili
demokratické principy subsidiarity i participace, které patří ke každému takovému procesu. Společně jsme
odpovědní za zachování nejen přírodních, ale i kulturních a ekonomických hodnot krajiny.

Zdejší občané mají eminentní zájem, aby jejich lužní krajina byla zachována pro další generace ve všech jejích
atributech. Jsou proti neodpovědnému experimentování, jehož negativní důsledky budou patrné až po mnoha
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desítkách let. Jsou přesvědčení, že finanční prostředky z kapes daňových poplatníků mají být vynakládány
uvážlivě a zdůvodněně i v oblasti ochrany přírody.

Na základě tohoto postoje již na podzim v roce 2020 iniciovalo obce sdružené v DSO Region Podluží k výzvě
ke  společnému  postoji  a  k  aktivnímu  řešení  této  problematiky.  Výsledkem  byla  Výzva  představitelům
Parlamentu  ČR,  dotčeným  ministerstvům  včetně  jejich  resortních  organizací  a  státních  podniků,
jihomoravskému kraji,  obcí a dalším institucím k zahájení otevřené diskuse k zajištění ochrany přírody a
krajiny v lokalitě Soutok Moravy a Dyje, popřípadě sousedících území, kde se rozprostírá biotop lužního lesa.
Tato výzva byla podnětem k zahájení otevřené diskuse a k vytvoření pracovní skupiny ze zástupců jednotlivých
subjektů s cílem návrhu opatření, na základě kterého, by bylo možné přistoupit k zahájení procesu vyhlášení
adekvátní formy a způsobu ochrany lokality Soutoku a souvisejícího území, které má v současné době status
EVL a ptačí oblasti NATURA 2000 zapsané na evropských seznamech.

Přes skutečnost, že hlavním smyslem této výzvy je snaha o hledání společného řešení bez zbytečných konfliktů,
považujeme  za  poctivé  přiznat,  že  jedním z  motivů  této  výzvy  je  i  nesouhlas  s  probíhajícím  procesem
směřujícím k vyhlášení soustavy maloplošných forem zvláště chráněných území pod názvem NPR Lanžhotské
pralesy a NPP Soutok, tak jak jej realizuje MŽP.

Výše uvedený nesouhlas však neznamená rezignaci k myšlenkám o zřízení určitého modelu zvláště chráněného
území. Cílem by však měla být taková forma ochrany, která mimo stávající orgány ochrany ŽP při správě
daného území zahrnuje i účast samospráv dotčeného území, správců toků či povodí a lesní hospodáře při
rozhodování o zásadních krocích v rámci spravovaného území.

Domníváme se, že je nezbytné, aby veškeré kroky směřující k vytvoření instituce mající za úkol ochranu
předmětného území byly plně v souladu s platnými předpisy, aby navrhované postupy a projekty byly řádně
připravené a odůvodněné,  včetně vytvoření  mechanismů zajišťující  principy odpovědnosti,  neboť důsledky
potenciálních zásahů do přírody a krajiny mohou přetrvávat několik desetiletí.

V dané souvislosti považujeme stávající právní rámec za překonaný s tím, že výše uvedené prvky sloužící
k zajištění  dobré správy založené na participačních principech lze použít  toliko ve spojení  s  nezbytnými
změnami v zákoně o ochraně přírody a krajiny. (viz příloha)

Dalším mezníkem bylo pracovní  jednání  Zastupitelstva města Lanžhot  ve čtvrtek 19.  5.  2022 za účelem
informování zastupitelů města o optimálních způsobech ochrany přírody a krajiny v oblasti Soutok. Pozvání
přijala  ministryně  životního  prostředí  Ing.  Bc.  Anna  Hubáčková,  zástupci  Agentura  ochrany  přírody,
Jihomoravského kraje, a Lesů ČR. Zastupitelé se informovali o záměrech vlády, možných formách zajištění
optimální ochrany přírody na Soutoku, dále o podílu města při správě ochrany území a odpovědnosti při péči
o ekosystém lužního lesa.

V reakci na aktuální výzvu Břeclavi zástupci obcí sdružených v dobrovolném svazku obcí Region Podluží
projednali na 83. členské schůzi dne 1. března 2023 informaci o záměru Ministerstva životního prostředí
směřující  k  vyhlášení  některé  z  velkoplošných  forem  zvláště  chráněného  území  ve  stávající  lokalitě
NATURA 2000 Soutok-Tvrdonicko. 

Zástupci  obcí  DSO Region  Podluží  vyjádřili  podporu  obcím,  na  jejichž  území  se  bude  ZCHÚ rozkládat,
v požadavku nezbytnosti  aktivního podílu na řízení  připravované instituce velkoplošného modelu ochrany
přírody a krajiny. 

Jednomyslně tak podpořili starostu města Lanžhot, Mgr. Ladislava Straku, k jednání o problematice s MŽP,
JMK a ostatními dotčenými orány státní správy, lesními hospodáři a správci toků.

V souvislosti s připravovaným záměrem, se zároveň usnesli na podmínce vzniku případného centra instituce
v obci, která bude mít největší podíl katastrálního území v ZCHÚ, popřípadě naplňovat podmínku spádové obce
ZCHÚ. (viz příloha)

S ohledem na závažnost problematiky i faktu, že se jedná o území, které zabírá téměř 80 % katastru města,
Rada města Lanžhot ustanovila novou Komisi pro životní prostředí, jejímž úkolem bude mj. připravit podklady
pro další jednání i s ohledem na zájmy samosprávy.
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Z jednání této komise vzešel následující pracovní soubor podnětů, tezí a námětů, které budou na dalším
jednání komise detailně prostudovány:

Na výkon správy CHKO prováděný managmentem CHKO bude dohlížet správní rada nebo obdobná
instituce jejíž existence bude legislativně zakotvena (např. zákonnou normou, vyhláškou ministerstva
nebo nařízením vlády)
Ve  správní  radě  budou  zastoupeny  všechny  obce  na  jejichž  území  se  CHKO  rozkládá  včetně
lesních hospodářů a správců toků v dotčeném území
Rozsah  kompetencí  správní  rady  a  způsob  rozhodování  bude  jasně  definován  a  odsouhlasen  před
zahájením procesu vyhlašování
Managment CHKO bude mít jednoznačně definované kompetence a adresnou odpovědnost za svěřenou
část řízení instituce
Před započetím procesu vyhlášení budou plně vymezeny a odsouhlaseny hranice CHKO včetně dislokace
jednotlivých zón CHKO
V rámci hospodářské činnosti na území CHKO budou zohledněny potřeby obyvatel a podnikatelských
subjektů dotčených obcí v intencích předpisů jenž hospodářskou činnost upravují
Sídlem CHKO bude obec, která vykazuje největší část katastrálního území v CHKO, vyhovuje podmínce
spádové oblasti a bude schopna zajistit dislokaci sídla, návštěvnického centra a ostatního zázemí pro
návštěvníky CHKO

Na základě projednání výše uvedených námětů bude formulován soubor podmínek, pro jednání přislíbené
MŽP, kterými bude podmíněn souhlas Města Lanžhot ke zřízení CHKO Soutok.

Otázky a připomínky k celkovému záměru vzniku a působnosti CHKO Soutok

Rozsah  zvláště  chráněného  území  by  měl  zahrnovat  nejen  lužní  lesy  a  nivu,  ale  i  řeky
samotné, minimálně po vytýčenou linii státní hranice (umožní to zefektivnění financování revitalizačních
projektů na Dyji a Moravě)
Komunikace MŽP s partnery z Rakouska a SR by po konzultaci s MZE (Povodí Moravy s.p.)  měla být
zahájena bezodkladně.
Hlavním  cílem  záměru  vzniku  CHKO  by  mělo  být  zachování  lužního  lesa  a  jeho  biodiverzity
prostřednictvím periodických rázových povodní, které by simulovaly původní podmínky v území
CHKO by mělo zajišťovat harmonickou ochranu území jako celku, včetně ochrany chráněných entit
fauny a flóry
Režim CHKO by měl umožňovat realizaci malých výzkumných projektů řešících vlivy změn způsobených
globálním oteplováním, zaměřených na případnou adaptaci nových druhů dřevin (např podporujících
biodiverzitu hmyzu) tam, kde stávající druhy již nedokáží dále prosperovat
Stávající záměr prosvětlování lesa by měl být umírněn do doby zajištění stability vodního ekosystému a
spolehlivému vyhodnocení dopadů v částech lesa kde již byl realizován
Povolení k vjezdu na území CHKO by v důsledku požadavku řádného přehledu nad pohybem v území
udělovala pouze Správa CHKO.
Měl by být vypracován detailní plán obslužných komunikací, cyklostezek a stezek s pravidly umožňující
bezpečný pohyb návštěvníků a obsluhy zájmového území.
Obec se stanoveným sídlem CHKO by měla ve spolupráci  s  AOPK zahájit  práce na územní studii
nezbytného zázemí spojeného se vznikem CHKO

Diskuze:
Dušan Radoň dotazů od občanů je hodně, zatím nedokážeme na většinu odpovědět. Jeden z dotazů

se týkal uspořádání referenda. Pomohlo by to?
MgA. Ondřej
Chalupský

nová komise životního prostředí byla ustanovena ve složení: Dušan Radoň, Ing. Lucie
Bartošová, Ing. Dušan Petrla, Mgr. Ondřej Chalupský a Tomáš Bača. Informace o této
komisi  visí  na  stránkách  města.  Apeluje  na  občany,  aby  své  dotazy  k  této
problematice směřovali na tuto komisi.

starosta doplňuje, že komise má za úkol sbírat tyto podněty a dotazy občanů tak, aby mohly
být předloženy MŽP ke zvážení a hledání optimální varianty. Nesdílí  optimismus
pana ministra, že se to uskuteční do roka a do dne.

Boris Didov memorandum bylo přijato 1.3. a my se o tomto dozvídáme den před tím. Nebyl
oslovený při sestavování nové komise a chce být informovaný, chce být aktivní

starosta komise je komisí rady města, která ji ustanovila. Je otevřená, pokud má někdo chuť
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do  komise  přijít,  může.  Memorandum  vzniklo,  jako  prohlášení  členské  schůze
Regionu Podluží.  Bylo  nám oznámeno.  Postup ministerstva se mu zdá překotný,
otázek je celá řada a zatím je nikdo nezodpovídá.

Mgr. Marek Uhlíř to jak vznikla komise životního prostředí deklaruje přístup vedení k některým členům
zastupitelstva. Mrzí ho to. Rád by nominoval své zástupce. Měli bysme si říct, jakým
způsobem budeme postupovat. V minulosti už jsme nějaké usnesení přijali.  První
zprávy o snaze vyhlásit CHKO už máme z roku 2010 a od té doby jsme nic neudělali.
Co budeme dělat, když to vláda vyhlásí? My jsme zaspali, ne ministerstvo. Od roku
2010 tu nebyla jediná beseda, jediné setkání, kde by se vyvrátili dezinformace, mýty
a pověsti, které se v Lanžhotě šíří.

Ing. Josef Haluza nesoulasí, dva rok jsme vyzývali orgány k vyjádření, čeho všeho jsme se zúčastnili,
jak jsme reagovali na možné vyhlášení  maloplošek, nedá se říct, že se neudělalo nic.

starosta k maloploškám jsem podávali  námitky, které byly zamítnuty, následně byl podán
rozklad proti tomu rozhodnutí. Od roku 2010 se dožadujeme informací, vysvětlení
u ministerstva, AOPK a dalších. Naposledy se zúčastnil besedy, kterou zorganizovala
AOPK ve spolupráci s rybáři.

Dušan Radoň ano, schůzka byla, ale v podstatě jsme se nic nedozvěděli. Debata proběhla v obecné
rovině.

Ing. Lucie Bartošová beseda by iniciativou AOPK na základě toho, že bylo hodně požadavků a námitek
od občanů i spolků, navrhovali i besedu s občany. Schůzka byla svolaná i proto, aby
i  tam  ty  námitky  zazněly.  Zúčastnil  se  i  zástupce  rybářského  svazu  a  žádné
požadavky tam nezazněly, takže to vypadalo, že žádné ani nejsou.

starosta to je právě to, co nám chybí. Písemné požadavky nemáme v ruce. Neustále žádáme
odborníky o informace, co to bude znamenat pro občany. Zda bude možnost dělat si
tam dřevo,  jestli  mohou sbírat  medvědí  česek,  jestli  mohou sbírat  houby,  jestli
se vůbec mohou projít lesem, kde, v jakých zónách atd. Toto je naše podmínka. To
se nestalo. Nevíme, která varianta bude pro nás vhodnější.

Mgr. Marek Uhlíř doporučuje nové komisi, aby zorganizovala pro občany nějakou panelovou diskusi
s odborníky, ať se o tom něco dozvíme. Taková diskuse tu měla probíhat každý rok

Ing. Josef Haluza minulý rok tu byla paní ministryně. Bohužel to, co slíbila, skončilo v koši. Starosta to
ve své zprávě uvedl. Nelze říct, že se nic nedělalo. Ministerstvo slíbilo, že budou
aktivní, ale nestalo se tak. Jedná se na třech stranách - Břeclav a AOPK navrhuje
vyhlášení CHKO, vláda navrhuje národní park a maloplošky jsou v podstatě ve stádiu
schválení. Každý orgán to řeší nějak jinak.

František Kočárek když jsou ve hře tyto tři varianty, chtěl by znát plusy a mínusy každé z nich. Chtěl by
přehledně zpracovanou tabulku, co která z variant bude znamenat pro občana, pro
cyklistu, pro ty co dělají dřevo, pro rybáře atd.

starosta přesně to je to po čem voláme. V roce 2010 se mluvilo o studii, která toto všechno
občanům vysvětlí. Vůbec nic se v tomto ohledu neudělalo. V roce 2021 vznikla nějaká
studie, ale nás o tom nikdo neinformoval.

Pavel Ciprys těch deset let nebyly žádné informace. Jak tedy svolávat panelovou diskusi, o čem by
byla? Ani z ministerstva životního prostředí nešly informace, jestli to bude tak nebo
tak.

Mgr. Marek Uhlíř ty infomace jsou v zákoně o ochraně přírody. Je tam uvedeno, co znamená vyhlášení
CHKO, co znamená národní park i maloplošky. Stačilo pozvat odborníky a svolat
jednání v Podlužanu.

Pavel Ciprys tak  jak  říká  starosta,  ani  z  ministerstva  životního  prostředí  nešly  adekvátní
informace. Na schůzce rybářů a AOPK byl a opravdu tam nezaznělo nic, kromě toho,
že se tam postaví za nějaké veliké peníze nějaký vjezd. Tím to skončilo, Nezaznělo
tam, kde se bude moci lovit, za jakých podmínek atd.

Ing. Lucie Bartošová padlo tam, že to, co platí doteď např. ohledně vjezdu aut, že bude platit i potom. Pro
rybáře se nic nezmění.

Mgr. Petra Říhová v  pondělí  6.  března  byla  schůzka  a  panem Hladíkem,  ve  čtvrtek  před  tím nás
navštívili ředitelé AOPK, kteří teprve přivezli mapu s návrhem území a zónama. V té
době jsme věděli  teprve 3  dny,  z  webových stránek Břeclavi,  že  existuje  socio-
ekonomická studie ze září 2021, kterou si patrně vyžádala Břeclav. Předložená mapa
území nebyla vhodná pro předložení občanům - laikům, spolkům apod. To bylo první
seznámení s návrhem území. Systém jednání, předjednávání a rozhodování je velice
nešťastný. Buď si to vyhlásí ministerstvo samo a město Lanžhot se k tomu bude moci
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vyjadřovat v rámci procesních pravidel, nebo tomu půjdeme vstříc tím, že si město dá
svoje podmínky a bude souhlasit s jednou ze tří navrhovaných variant vyšší ochrany
krajiny. AOPK si vyžádala seznam zájmových uskupení a spolků, s kterými by měli
jednat, např. myslivci, rybáři, možná včelaři, zemědělci. Až bude jasné, co se zamýšlí
vyhlásit,  tak  by se  mělo  svolat  široké fórum,  kde budou zodpovězeny konkrétní
otázky. Je možné i navštívit podobné lokality a zjistit jak to tam funguje.

starosta shrnul dosavadní diskusi a navrhl zformulování usnesení k tomuto bodu.
MgA. Ondřej
Chalupský

komise by měla nejpozději  do tří  měsíců sesbírat  a  zpracovat  otázky a podněty
od občanů, zájmových spolků a dalších organizací tak, aby mohly být postoupeny dál.

Mgr. Marek Uhlíř zájmové spolky teď mají své výroční schůze, proto by se mohly obeslat s požadavkem
tuto problematiku na schůzi probrat.

Bc. Radim Vilda v  ČR  už  nějaké  národní  parky  a  CHKO  fungují,  mají  nějaké  podmínky,  proč
prostě ministerstvo tyto podmínky nepošle?

Dušan Radoň jsou  zákonem  dané  podmínky  a  pak  má  každé  CHKO  nebo  národní  park  své
konkrétní podmínky dané svou prováděcí vyhláškou. Není to všude stejné.

starosta upozorňuje  na  již  existující  webové  stránky  https://soutok.nature.cz/  sekce  časté
dotazy, kde jsou některé otázky na toto téma již zodpovězeny.

Mgr. Antonín Šesták měl by se dát  i  ministerstvu nějaký časový prostor,  aby se těmi otázkami mohl
zabývat.

starosta navrhuje termín pracovního jednání zastupitelstva 19. nebo 20. dubna.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Lanžhot pověřuje radu města ke zpracování konkrétních připomínek k záměru MŽP
o zřízení CHKO Soutok v termínu do 20. 4. 2023.
 

Výsledek hlasování:
Pro: 21 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. Z/3./23/10 bylo schváleno.

Přílohy:
Výzva k ochraně lužního lesa na Soutoku Moravy a D, Memorandum DSO Region Podluží - Soutok
2023.pdf, CHKO.png

13. Diskuse

Po ukončení všech bodů jednání starosta otevřel bod Diskuse.

Diskuze:
Tomáš Bača rekonstrukce Náměstí - existuje nějaká vizualizace?
starosta dolaďuje se zeleň, prostor pro máju apod. Možná bude možnost představit vizualizaci

na pracovním jednání.
František Kočárek digitalizace intravilánu je dokončena, měla by se zvážit možnost položit při stavbě

optické kabely. Např. při rekonstrukci chodníků na ulici Břeclavská.
starosta ano, počítá se s tím, jedná o tom s různými firmami, které s tím mají zkušenosti.

U některých liniových staveb z poslední doby se s tím počítalo a už se pokládaly
chráničky. Je to investice v řádech desítek milionů. Ale chceme to.

František Kočárek umístění radaru na ulici Břeclavská - není moc vhodné, je za zatáčkou, kde auta
stejně jedou pomalu.

starosta nesouhlasí, má to hlavně preventivní účinek, stejně, jako na kraji Lanžhota. Bylo to
konzultováno s Policií, která na základě zkušeností vybrala vhodné místo.

František Kočárek areál Na Šlajsi - opravy by se měly urychlit, je tam havarijní stav. Byla by škoda
nechat celý areál zchátrat.

starosta záleží to i na průběhu pozemkových úprav.
Boris Didov rekonstrukce Náměstí - už jsou vybrané některé prvky, které tam budou? Už je to

rozhodnuto a v dubnu nám to bude představeno jako hotová věc?
starosta návrh byl odsouhlasen v minulém volebním období, byly k tomu dvě pracovní jednání

zastupitelstva. Ta úplně výsledná podoba se teď dodělává. Musí se prodiskutovat
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s odborníky na elektřinu a další sítě všechny možnosti. Až to bude úplně přichystané,
bude to předloženo zastupitelstvu.

Boris Didov areál  Sokolské  -  je  tam  udělaná  nějaká  koncepce,  jak  se  bude  pokračovat?
V participativním rozpočtu byly nějaké návrhy nových prvků, bude se to realizovat?

starosta zatím ne. To co bylo navrženo v zadní části areálu bylo vyhodnoceno tak, že se to tam
nevejde.

Boris Didov co zadat to nějakému odborníkovi?
starosta nebráníme se tomu. Bere to jako podnět.

14. Závěr

Na závěr předsedající připomněl, že letošní rok pro naši republiku začal poměrně zásadním krokem, a to
zvolením nového prezidenta,  kterému popřál,  aby svoji  práci  zvládl  důstojně a  s  rozvahou a  s  ohledem
na všechny občany.

Jednání zastupitelstva bylo ukončil ve 20.15 hod.

Ověřovatelé: Ing. Lucie Bartošová   ............................................................
 

Ing. Aleš Uher   ............................................................
 
Starosta Mgr. Ladislav Straka   ............................................................
 
Datum vyhotovení: 21. 3. 2023


